
CAPÍTULO I 
 

GRAMÁTICA LATINA 

 

Singular e plural 

 

[A] 

Nīlus fluvius magnus est.  

Nīlus et Rhēnus fluviī magnī sunt. 

 

Fluvius é singular. Fluviī é plural.  

Singular: -us 

Plural: -ī 

Exemplo: 

numerus, numerī. 

I parvus numerus est. I et II parvī numerī sunt. 

 

[B] 

Corsica īnsula magna est. 

Corsica et Sardinia īnsulae magnae sunt. 

 

Īnsula é singular. Īnsulae é plural.  

Singular: -a 

Plural: -ae 

Exemplos: 

littera, litterae; prōvincia, prōvinciae. 

A littera Latīna est. A et B litterae Latīnae sunt. 

Gallia est prōvincia Rōmāna. 

Gallia et Hispānia prōvinciae Rōmanae sunt. 

 

[C] 

Brundisium oppidum magnum est. 

Brundisium et Sparta oppida magna sunt. 

 

Oppidum é singular. Oppida é plural. 

Singular: -um 

Plural: -a 

Exemplos:  

vocābulum, vocābula; exemplum, exempla. 

Littera est vocābulum Latīnum, nōn Graecum.  

Littera et numerus nōn vocābula Graeca, sed Latīna sunt. 
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CAPÍTULO II 
 

GRAMÁTICA LATINA 

 

Masculino, feminino, neutro 

 

[A] Servus é vocábulo masculino. 

[B] Ancilla é vocábulo feminino. 

[C] Oppidum é vocábulo neutro. 

 

Exemplos: 

 

[A] Vocábulos masculinos: fīlius, dominus, puer, vir; fluvius, ōceanus, numerus, 

liber, titulus. 

Masculino: -us (-r) 

 

[B] Vocábulos femininos: fēmina, puella, fīlia, domina; īnsula, prōvincia, 

littera, familia, pāgina. 

Feminino: -a 

 

[C] Vocábulos neutros: oppidum, imperium, vocābulum, capitulum, exemplum, 

pēnsum. 

Neutro: -um 

 

Genitivo 

 

[A] Masculino: 

 

Iūlius dominus servī (Dāvī) est. 

Iūlius dominus servōrum (Dāvī et Mēdī) est. 

 

Servī é genitivo. Servōrum também é genitivo. 

Servī é genitivo singular. Servōrum é genitivo plural. 

 

Genitivo: 

 singular: -ī 

 plural: -ōrum 

 

[B] Feminino: 

 

Aemilia domina ancillae (Syrae) est. 

Aemilia domina ancillārum (Syrae et Dēliae) est. 

 

Ancillae é genitivo singular.  

Ancillārum é genitivo plural. 

 

Genitivo: 

 singular: -ae 

 plural: -ārum 
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[C] Neutro: 

 

D est prīma littera vocābulī ‘dominus’. 

Numerus vocābulōrum magnus est. 

 

Vocābulī é genitivo singular. 

Vocābulōrum é genitivo plural. 

 

Genitivo: 

 singular: -ī 

 plural: -ōrum 
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CAPÍTULO III 
 

GRAMÁTICA LATINA 

 

Nominativo e acusativo 

 

[A] Masculino: 

 

 Mārcus rīdet. Quīntus Mārcum pulsat. 

 Mārcus Quīntum pulsat. Quīntus plōrat. 

 

Mārcus é nominativo. Mārcum é acusativo.  

Quīntum é acusativo. Quīntus é nominativo.  

 

 Nominativo: -us (-r) 

 Acusativo: -um 

 

 Exemplos: Iūlius, Iūlium; fīlius, fīlium; puer, puerum; eum. 

 

[B] Feminino: 

 

 Iūlia cantat. Mārcus Iūliam pulsat. 

 Iūlia Aemiliam vocat. Aemilia venit. 

 

 Iūlia é nominativo. Iūliam é acusativo. 

Aemiliam é acusativo. Aemilia é nominativo. 

 

 Nominativo: -a 

 Acusativo: -am 

 

Exemplos: puella, puellam; parva, parvam; eam. 

 
 

Verbo 

 

Iūlia cantat. Mārcus rīdet. Iūlius dormit. 

  

Cantat é verbo. Cantat, rīdet e dormit são três verbos. 

 

Exemplos: 

cantat, pulsat, plōrat, vocat, interogat, verberat (-at) 

rīdet, videt, respondet (-et) 

dormit, venit, audit (-it) 

 
 

Nominativo: Acusativo: Verbo: 

Mārcus Iūliam pulsat. 

Quīntus Mārcum videt. 
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Iūlia Aemiliam vocat. 

Aemilia Quīntum interrogat: 

“Quis mē vocat?” 

Quīntus  respondet: 

“Iūlia tē vocat. 

Mārcus eam pulsat.” 

Aemilia puerum verberat. 

Mārcus  plōrat. 

Iūlius eum audit. 

Iūlius  venit. 

“Puer probus parvam puellam nōn pulsat!” 

Iūlius īrātus puerum improbum verberat. 
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CAPÍTULO IV 
 

GRAMÁTICA LATINA 

 

Vocativo 

 

 Mēdus Dāvum vocat: “Dāve!” 

 

 Dāve é vocativo. 

   

  Vocativo: -e (nominativo: -us) 

 

 Exemplos: 

Mēde, domine, serve, improbe. 

Servus: “Salvē, domine!” 

Iūlius Mēdum vocat: “Mēde! Venī, improbe serve!” 

 

Imperativo e indicativo 

 

 Dominus: “Vocā Dāvum!” Servus Dāvum vocat. 

Dominus: “Tacē et audī!” Servus tacet et audit. 

Dominus: “Discēde, serve!” Servus discēdit. 

Dominus imperat. Servus pāret.  

 

Vocā é imperativo. Vocat é indicativo. 

Tacē, audī e discēde são imperativos. 

Tacet, audit e discedit são indicativos. 

 

 Imperativo: -ā, -ē, -e, -ī 

  Indicativo: -at, -et, -it, -it 

 

Exemplos: 

 

[1] salūtā, salūtat 

[2] respondē, respondet 

[3] sūme, sūmit 

[4] venī, venit 

 

Mēdus: “Salūtā dominum!” Dāvus dominum salūtat. 

Iūlius: “Respondē, serve!” Servus respondet. 

Iūlius imperat: “Sūme sacculum tuum et discēde!” Dāvus sacculum suum sūmit 

et discēdit. 

Iūlius: “Mēde! Venī!” Mēdus nōn venit. 

Iūlius imperat. Dāvus pāret; Mēdus nōn pāret.  

 

 


